

ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၁၄. ၇. ၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်တင်သွင်းသည့် အရေးကြီးအဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၁)ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အဆိုတစ်ရပ် အား လွှတ်တော်သို့ ပေးပို့လာပါတယ်။ အဆိုမှာ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ညီလာခံမကျင်းပနိုင်သေးသော ယခုလို ကြားကာလတွင် လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများကို ရပ်တန့်သွားစေမည့် အစီအစဉ် တစ်ရပ်ကို အစိုးရမှ အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးရန် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကိုလည်းကောင်း တိုက်တွန်းကြောင်းအဆို ဖြစ်ပါတယ်။ ယခု ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်က အဆိုတင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ကျွန်တော်ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်မှ အရေးကြီးအဆိုတင်သွင်းသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

- (၁) ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများသည် ယခင်က ဖြစ်ပွားမှုရှိခဲ့ပြီး ယခု အစိုးရသစ် လက်ထက်တွင် စစ်ပွဲများအပြင်းထန် ဆုံး အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိနေ ပါသည်။
- (၂) လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများကြောင့် အရပ်သားပြည်သူများ ထောင်သောင်းချီ နေရပ် ဒေသမှ ထွက်ပြေးခဲ့ကြရပါသည်။ အရပ်သားပြည်သူများ၏ အသက်၊ အိုးအိမ်များစွာ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ရ ပါသည်။
- (၃) အဆိုပါ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခ စစ်ပွဲများနှင့် ပတ်သက်၍ အစိုးရအနေဖြင့် တစ်စုံတစ်ရာပြုမှု ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်း မရှိသလို လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများသည်လည်း ဆက်လက် ပြင်းထန်လျက်ရှိနေပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံမကျင်းပနိုင် သေးသော ယခုလိုကြားကာလတွင် လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများကို ရပ်တန့် သွားစေမည့်အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို အစိုးရမှအမြန်ဆုံး အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု အစိုးရ ကိုလည်းကောင်း တိုက်တွန်းကြောင်း အရေးကြီးအဆိုတင်သွင်း အပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)မှာ ယခုနှစ်ပိုင်းဖြစ်နေသည့် တိုက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်ပြီး လွတ်လပ်ရေးရပြီး နောက်ပိုင်း အပြင်းထန်ဆုံး တိုက်ပွဲဖြစ်ပါတယ်။ မှတ်တမ်းအရ စစ်ဘေးဒုက္ခသည် အများဆုံးကာလ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုမျိုး လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခရှိနေတာကို အစိုးရအနေဖြင့် အရေးကြီးသော ထိထိမိမိ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့ခြင်း မရှိဘူးလို့ သုံးသပ်မိပါတယ်။ ကြားထဲ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခလည်း ရပ်တန့်သွား နိုင်မည့် အခြေအနေမျိုး မတွေ့ပါဘူး။ ဒီနေ့အထိ တိုက်ပွဲဆက်လက် ဖြစ်ပွားလျက်ရှိနေပါတယ်။

အခုလိုအစိုးရက ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံကျင်းပနေတာကို အများကြီးဂုဏ်ယူပါတယ်။ ကြိုဆိုပါတယ်။ အောင်မြင်မယ်လို့ လည်း ယုံကြည်ပါတယ်။ သို့သော် ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ မကျင်းပနိုင်သေးသည့် အခုလို ကြားကာလမှာ တိုက်ပွဲနေ့စဉ် ဖြစ်ပွားနေပါတယ်။ အရပ်သားများ နေ့စဉ်သေဆုံးနေရပါတယ်။ ဒီကြား ကာလမျိုးကို ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုများကို လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခများကို ရပ်တန့်သွားစေမည့် အစီအစဉ် တစ်ရပ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ပေးရန် အဆို တင်သွင်းခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကိုထောက်ခံမည့် ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးစိုင်းမွန်းလိန်၊ မိုးနဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)။ အားလုံးပဲမင်္ဂလာပါခင်ဗျား။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံး စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေလို့ ပဏာမနှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုးနဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းမွန်းလိန်ဖြစ်ပါတယ်။ အခု ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် ကျောက်မဲ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ အရေးကြီးအဆို တင်သွင်းသွား သည့် ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ ကောင်းကောင်းမွန်မွန်၊ အဆင်ပြေပြေ အောင်အောင်မြင်မြင် ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ယခုလို ကြားကာလ တွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများကို ရပ်တန့်သွားစေမည့် အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို အစိုးရမှ အမြန်ဆုံး ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု အစိုးရကိုလည်းကောင်း တိုက်တွန်းကြောင်းအဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင် ပါတယ်ခင်ဗျား။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကိုလက်ခံ ဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။
သို့မဟုတ်

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦးက ထောက်ခံသွားပါ တယ်။ အဆိုမှာ ၂၁ ရာစုပင်လုံညီလာခံမကျင်းပနိုင်သေးသော ယခုလို ကြားကာလတွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများကို ရပ်တန့်သွားစေမည့် အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို အစိုးရမှ အမြန်ဆုံး ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကိုလည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကိုလည်းကောင်း တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုဖြစ်ပါတယ်။ ယခုအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်၏ ဆန္ဒကိုရယူပါမယ်။ ၎င်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါ သလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ကိုယ်စားလှယ်မရှိသည့်အတွက် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့်အဆိုကို ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက် သောကြာနေ့မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။ ဆွေးနွေးမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များအနေဖြင့် အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါမှာ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး၊ ညွှန်ကြားရေးမှူး ထံ အမည်စာရင်းပေးသွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒုတိယအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး စတုတ္ထနေ့
(၁၅- ၇- ၂၀၁၆)ရက်နေ့တွင် အရေးကြီးအဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက
ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)၏ “ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ မကျင်းပနိုင်သေးသော ယခုလိုကြား ကာလတွင် လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများကို ရပ်တန့်သွားစေမည့် အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို အစိုးရမှ အမြန်ဆုံး ဆောင်ရွက် ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကိုလည်းကောင်း တိုက်တွန်းကြောင်း” အရေးကြီးအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် (၂)ဦးက ဆွေးနွေးရန် အမည်စာရင်းပေးသွင်းထားပါတယ်။ ပထမဦးစွာ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဒေါ်နန်းစံဟွမ်က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းစံဟွမ်၊ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန် အစည်းအဝေးကို တက်ရောက်လာကြသော လူကြီးမင်းများ အားလုံးမင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံပါစေလို့ ဦးစွာပထမ နှုတ်ခွန်း ဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်မကတော့ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစံဟွမ်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂) ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် အဆိုတင်သွင်းသော “ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံမတိုင်ခင် ကြားကာလတွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ စစ်ပွဲများကို ရပ်တန့်သွားစေမည့် အစီအစဉ် တစ်ရပ်ကို အစိုးရမှ အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက် ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကို လည်းကောင်း တိုက်တွန်းကြောင်း” အရေးကြီးအဆိုကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်ရှင်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ ကျွန်မတို့ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ မွန်၊ ဗမာ၊ ရခိုင်၊ ရှမ်းစသည် တိုင်းရင်းသားပေါင်းစုံဖြင့် ပါဝင်ဖွဲ့စည်းထားသလို ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ် သည်လည်း မျိုးနွယ်စု (၁၃၅) မျိုးအပါအဝင် အခြားတိုင်းရင်းသားအဖြစ် မသတ်မှတ်ရသေးသူ မျိုးနွယ်စုများနှင့် အတူတကွ ငြိမ်းချမ်းစွာလက်တွဲနေထိုင်လာခဲ့သည်မှာ နှစ်ပေါင်း မနည်းတော့ပါ။ သို့သော် အကြောင်းအမျိုးမျိုး ကြောင့် ခံစားနေရ သည့်မကျေနပ်မှုများမှတစ်ဆင့် ပေါက်ဖွားလာသည့် လက်နက်ကိုင်များကြားတွင် အတ္တစွဲ၊ မာနစွဲ၊ လူမျိုးစွဲများ အရင်းခံကာ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများဖြစ်ပေါ်လာနေခဲ့ပါပြီ။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်။ ဒီလို ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများ၏ ဆိုးကျိုးကိုလက်တွေ့ခံစား နေရသည်မှာ လက်နက်မဲ့ ပြည်သူများပဲဖြစ်နေပါတယ်။ ကျွန်မတို့ နမ္မတူမြို့နယ် တွင်လည်း ၆-၇-၂၀၁၆ ရက်နေ့က ပိန်းထွမ်ကျေးရွာအနီးတွင် မသမာသူလူတစ်စုထောင်ထားသော ကြိုးမိုင်း(၂) လုံး ပေါက်ကွဲခဲ့ရာ ရွာသားတစ်ဦးပွဲချင်းပြီး သေဆုံးသွားပြီး ရွာသား(၆)ဦး ဒဏ်ရာများစွာရှိခဲ့ပါတယ်။ ထိုမှန်ခံရသော ဘောလံစများ ကြောင့် မျက်စိနှင့် တခြားခန္ဓာကိုယ်အစိတ်အပိုင်းများကို ခွဲစိတ်ကုသခဲ့ရသဖြင့် ရွာသားများ၏ လူမှုရေး၊ စီးပွားရေးအခက်အခဲများ တွေ့ကြုံနေကြရပါပြီ။ အလားတူ ၈-၇-၂၀၁၆ တွင်လည်း မန်တုံမြို့နယ် မိုင်းမော် ကျေးရွာ အုပ်စုအဝင် ရွာပေါင်း (၁၂) ရွာမှ ရွာသားများ နေရပ်အိုးအိမ်စည်းစိမ် များကို စွန့်ခွာ၍ နမ္မတူမြို့သို့ ထွက်ပြေးခဲ့ရပါတယ်။ အတ္တလွန်ဆွဲပွဲ၏ နောက်မှာဆိုးကျိုးကိုခံစားနေရသည်မှာ လက်နက်မဲ့ပြည်သူများပင် မဟုတ်ပါလား။

ကမ္ဘာကြီးကို တစ်သားတည်းဖြစ်စေဖို့ ဖန်တီးနေချိန်မှာ တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စု ကွဲပြားမှုပေါ် အခြေခံသည့် ပဋိပက္ခတွေက ကမ္ဘာကြီးကို ကြောက်မက်ဖွယ်အန္တရာယ်ဆီကို တွန်းပို့နေပါတယ်။ နိုင်ငံတွင် အုပ်စုကွဲတွေအကြား တိုက်ခိုက်မှု သို့မဟုတ် တိုင်းရင်းသားမျိုးနွယ်စုတွေကြား တိုက်ခိုက်မှုတွေက နိုင်ငံ အချင်းချင်းအကြား အကြမ်းဖက်တိုက်ခိုက်မှုတွေထက် ပိုမိုများပြားတာကိုတွေ့ရပြီး အဲဒီပဋိပက္ခတွေကို

ရပ်တန့်ဖို့ ပိုမိုခက်ခဲသော်လည်း အားလုံးဝိုင်းဝန်းပြီး ကြိုးစားရင် အောင်မြင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါတယ်။

နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲများ ဦးဆောင်ကျင်းပမည့် “ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံကြီး ” မှ တိုင်းရင်းသားများ လိုလားတောင့်တ သည့် တန်းတူညီမျှသော၊ စစ်မှန်သော ဖယ်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု စနစ်ကို အောင်မြင်စွာ ဖော်ဆောင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်မျှော်လင့်ရင်း နှင့် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၏ “ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ မတိုင်ခင်ကြားကာလတွင် လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများကို ရပ်တန့်သွားစေမည့် အစီအစဉ်တစ်ရပ်ကို အစိုးရမှ အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကိုလည်းကောင်း တိုက်တွန်းကြောင်း ” အရေးကြီး အဆိုကို အလေးအနက် ထောက်ခံ ဆွေးနွေးရင်း နိဂုံးချုပ်အပ်ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဆက်လက်ပြီး မိုးနဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၂)မှ ဦးစိုင်းမျိုးမြင့်က အဆိုကို ဆွေးနွေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းမျိုးမြင့်၊ မိုးနဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။လေးစားအပ်ပါသော ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ ပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် အားလုံးမင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ မိုးနဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းမျိုးမြင့်ဖြစ်ပါတယ်။ ကျောက်မဲမြို့ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် အဆို တင်သွင်းသော “ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ မတိုင်ခင်ကြားကာလတွင် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများကို ရပ်တန့်သွားစေမည့် အစီအစဉ် တစ်ရပ်ကို အစိုးရမှ အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးပါရန် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်မှတစ်ဆင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရကို လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုအစိုးရကိုလည်းကောင်း တိုက်တွန်းကြောင်း ” အရေးကြီးအဆိုကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ၏ သဘောသဘာဝ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံကြီးမှာ တွေ့ကြုံဆုံကြ နည်းလမ်းရှာကြဖို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းသည် နာတာရှည်ဖြင့် အဖက်ဖက်မှ အောက်ကျနောက်ကျ ဖြစ်နေသော မိမိတို့ လူမျိုးတွေ၊ မိမိတို့ ပြည်ထောင်စုသား တွေ၊ မိမိတို့ လူထုတွေကို ကယ်တင်ဖို့ အသက်ဆက်ဖို့ ရှင်သန်ဖွံ့ဖြိုးဖို့အတွက် နည်းလမ်းရှာတာဖြစ်လို့ နာတာရှည်လူနာကို အဟာရသီးများ မှန်မှန် တိုက်ကျွေးသည်နှင့်တူပါတယ်။

လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ၏ သဘောသဘာဝ ဖြစ်ပါတယ်။ ဘယ်အုပ်စု ဘယ်အဖွဲ့အစည်း ဘယ်အစုအဖွဲ့ က ဘာပဲလုပ်လုပ် မိုးပေါ်ပဲ ထောင်ပစ်ပစ်၊ အောက်စိုက်ပဲပစ်ပစ် သေနတ်ပြောင်းကထွက်သည့် ကျည်ဆံ ထိမှန်ရင် သေကြရလို့ တိုက်ကြခိုက်ကြ အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများကို သတ်ကြဖြတ်ကြခြင်းသည် လူသားတွေကို အဆိပ်သီး ကျွေးနေတာနှင့်တူပါတယ်။ သူလုပ်ချင်တာလုပ် သူ့သဘောသူဆောင်တာလို့ ပြောပေမဲ့ လည်း ဒီနေရာမှာ ငုပ်ပြီး ကွယ်ပျောက်နေသည့်အချက်ကို သတိပြုရပါမယ်။ အဲတာကတော့ လူနာကိုဘယ်လောက်ပဲ စိတ်ရှည်လက်ရှည်နဲ့ အဟာရသီးတွေ တိုက်ကျွေးပေမဲ့လည်း အဆိပ်သီးတစ်လုံးကျွေးမိလိုက်တာနှင့်လူနာ သေဆုံးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ဆွမ်းဆန်စိမ်းထဲ ကြွက်ချေးရောမိတာမှ ခွင့်လွှတ်လို့ရပါ သေးတယ်။ ၂၁ရာစုပင်လုံညီလာခံလို့ခေါ်သည့် အဟာရသီးကျွေးသည့် အရေးဖြစ်စဉ်မှာတိုက်ပွဲဆင်နွှဲခြင်း ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်သတ်ဖြတ်ခြင်း တွေဖြစ်သည့် အဆိပ်သီးဝင်ကျွေးမိရင်တော့တစ်မျိုးသားလုံးအတွက် များစွာအန္တရာယ်ကြီးသွားပါမည်။ ဒါကြောင့် ချုပ်ပြီးပြော ရမည်ဆိုလျှင် ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)ကိုယ်စားလှယ်တော် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်အဆို တင်သွင်း သည့် ၂၁ရာစုပင်လုံညီလာခံ မတိုင်ခင်ကြားကာလမှာ လူသတ်ပွဲများ၊ လက်နက်ကိုင် ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများ ရပ်တန့်စေရန် အမြန်ဆုံးဆောင်ရွက်ပေးဖို့တိုက်တွန်းကြောင်း အဆိုကိုလေးနက်ခိုင်မာစွာဆွေးနွေး ထောက်ခံ

လိုက်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးမှ အဆို(၂)ရပ်နှင့်ပတ်သက်၍
တပေါင်းတည်း ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၁၀)ဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးမှ အဆို (၂)ခုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး တပေါင်းတည်း ဆွေးနွေးရှင်းလင်းပေးဖို့အတွက်ဖြစ်ပါတယ်။

လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး စိုးမိုးအောင်။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးကျန်းမာ ရွှင်လန်းကြပါစေလို့ ပထမဦးစွာ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ကျောက်မဲ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်နှင့် နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂) ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးမောင်တို့ တင်သွင်းလာသည့် အရေးကြီး အဆိုများကို ကျွန်တော် ဗိုလ်မှူးကြီး စိုးမိုးအောင် လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးမှ ပြန်လည် ရှင်းလင်း ဖြေကြားပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

ပထမဦးစွာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၏ ချမှတ် ထားသော ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့်ပတ်သက်သော မူဝါဒ (၆) ရပ်ကို ဦးစွာ တင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်-

- (က) ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေး ရယူရန် အမှန်တကယ် ဆန္ဒရှိရန်။
- (ခ) သဘောတူစာချုပ်များအတိုင်း ကတိတည်ရန်။
- (ဂ) ငြိမ်းချမ်းရေးသဘောတူညီချက်အပေါ် အမြတ် မထုတ်ရန်။
- (ဃ) ဒေသခံပြည်သူများအပေါ် ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးမဖြစ်စေ ရန်။
- (င) နိုင်ငံတော်က ထုတ်ပြန်ထားသော တည်ဆဲဥပဒေ များကို တိတိကျကျလိုက်နာရန်။
- (စ) ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးနှင့် ဒီမိုကရေစီ အနှစ်သာရ ကို လက်ခံပြီး ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေဖြင့် ဒီမိုကရေစီလျှောက်လှမ်းမှုတွင် လိုက်ပါဆောင်ရွက်ရန် စသဖြင့် ချမှတ် ထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။

တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် မှလည်း မြန်မာနိုင်ငံသတင်းမီဒီယာကောင်စီနှင့် တွေ့ဆုံသည့်အချိန်တွင် တပ်မတော်အနေဖြင့် အမျိုးသားစည်းလုံးရေးနှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေး ဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရ ဦးဆောင်မှု အောက်မှာ တပ်မတော်၏ ငြိမ်းချမ်းရေး မူဝါဒ (၆)ရပ်နှင့်အညီ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်သည်အထိကို အစိုးရ၊ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်၊ ပြည်သူနှင့်ပေါင်းပြီး ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည့်အတွက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ လ ၁၅ ရက်နေ့မှာ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့သည့် အဆင့်ထိ အတော်အသင့်အောင်မြင် ခဲ့ပြီးဖြစ်ပါကြောင်းပြောကြားခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းအပြင် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှ သမ္မတကြီး ဦးထင်ကျော် ခေါင်းဆောင်သည့် အစိုးရသစ် လက်ထက်မှာလည်းပဲ သမ္မတကြီး၏ ဦးဆောင်မှု အောက်မှာပဲ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံတော် အစိုးရ၊ တပ်မတော် ၊ လွှတ်တော်၊ ပြည်သူလူထု ပေါင်းစပ်ပြီးတော့မှ အမျိုးသား ပြန်လည် ရင်ကြားစေရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်တွေဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း အတိအလင်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ဖြစ်ပွားနေသော တိုက်ပွဲများအနေ ဖြင့် တင်ပြရလျှင် RCSS နှင့် TNLA၊

တပ်မတော်နှင့် TNLA၊ တပ်မတော်နှင့် SSPP ၎င်းဒေသများတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း တွေ့ရှိရပါတယ်။ RCSSနှင့် TNLA ဖြစ်ပွားရသည့် ကိစ္စကတော့ ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ပထမပုံမှန် အစည်းအဝေးတွင် တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့သည့်အတိုင်း နယ်မြေလု၊ နယ်မြေအငြင်းပွားရာမှ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ တပ်မတော်နှင့် SSPP ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း တိုက်ပွဲစဉ်များမှာ SSPP ၏ မူလနဂိုသတ်မှတ်ထားသော နေရာများကို ကျော်လွန်လှုပ်ရှားလာသည့်အတွက် တပ်မတော်မှ နယ်မြေ ရှင်းလင်းစဉ်၊ တပ်မတော်အား ၎င်းတို့မှတစ်တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် တိုက်ပွဲများစတင်ဖြစ်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ TNLA နှင့် ပတ်သက်ပြီး အထူးပြောကြားလိုတာကတော့ ဖုန်ကြားရှင် ဦးဆောင်သည့် MNDA အဖွဲ့သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ ဖေဖော်ဝါရီလ အတွင်းမှာ ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသအတွင်း အင်အား များ စုစည်းပြီး နယ်မြေသိမ်းစစ်ပွဲဆင်နွှဲ ခဲ့သည်မှာ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးအသိပဲဖြစ်ပါတယ်။ ၎င်းဖြစ်ရပ်ကို ကြည့်ပါက ဖုန်ကြားရှင် ဦးဆောင်သော MNDA အဖွဲ့သည် တပ်မတော်နှင့် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားသည်ဟုမမြင်ပဲ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ၏ ကွပ်ကဲမှုအောက်ရှိ ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသကိုသာ တိုက်ခိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ၎င်းအဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို နှောင့်ယှက်ခြင်းဖြစ်သည် ဟုယူဆလို့ရပါတယ်။ ဖုန်ကြားရှင်ဦးဆောင်သော MNDA အဖွဲ့သည် နိုင်ငံတော်အစိုးရကို ထိပါးနှောင့်ယှက်တိုက်ခိုက်ခြင်း သာဖြစ် ပါတယ်။ ၎င်းဖုန်ကြားရှင် ဦးဆောင်သော MNDA အဖွဲ့တွင် TNLA တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဝင်ရောက်ကူညီ တိုက်ခိုက်ပေးကြောင်းကိုလည်း လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး သိပြီးဖြစ်မည်ဟု ယူဆပါတယ်။ ဒါကြောင့် TNLA အဖွဲ့သည် ၎င်းကိစ္စအပေါ် အပြည့်အဝတာဝန်ရှိကြောင်းနှင့် TNLA အဖွဲ့အနေဖြင့် လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်ကို စွန့်လွှတ်ပြီးမှသာလျှင် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဆောင်ရွက်ပြီး နိုင်ငံရေးနည်းဖြင့် အဖြေရှာ ဆွေးနွေးရမည် ဖြစ်ပါ တယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များ အနေဖြင့် တပ်မတော်မှ နယ်မြေရှင်းလင်း သည့် စစ်ကြောင်းများအား တိုက်ခိုက်ခြင်း၊ ကျေးရွာများတွင် ဆက်ကြေးကောက်ခြင်း၊ လူသစ် စုဆောင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကြသည့်အတွက် နယ်မြေခံလူထု မှာ မိမိတို့ရပ်ရွာများတွင်မနေရဲတော့ဘဲ မြို့ပေါ်ယာယီ တိုက်ပွဲရှောင် စခန်းများတွင် လာရောက်ခိုလှုံခဲ့သည်မှာလည်း ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးအသိဖြစ်ပါတယ်။ မိမိတို့ တပ်မတော်အနေဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၀ (c)နှင့် ပုဒ်မ ၃၄၁တို့နှင့်အညီ အဆိုပါတိုက်ပွဲ နယ်မြေဒေသများကို နယ်မြေရှင်းလင်းပြီး တိုက်ပွဲရှောင် ပြည်သူများအား ကူညီစောင့်ရှောက်ပေးလျက်ရှိ ပါတယ်။ ယခုလို ပဋိပက္ခစစ်ပွဲများရပ်တန့်သွားစေရန်နှင့် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရန်အတွက် နိုင်ငံတော် အစိုးရမှ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံမကျင်းပနိုင်သေးခင် ကြားကာလအတွင်း လတ်တလောဆောင်ရွက်နေ သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်ချက်များကို တင်ပြသွားလိုပါတယ်။

၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပဉ္စမအကြိမ်အစည်းအဝေးကို စတင်တက်ရောက် ခဲ့ပါတယ်။ ၎င်းနောက် ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ မေလ ၃၁ ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာနပြန်လည်ဖွဲ့စည်းရေးကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံအကြိုပြင်ဆင်ရေးကော်မတီနှင့် ဆပ်ကော်မတီများကို ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံအကြိုပြင်ဆင်ရေး ကော်မတီတွင် ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် ဒေါက်တာ တင်မျိုးဝင်း ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့ဝင် (၁၆) ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပြီး ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ အကြို ပြင်ဆင်ရေးဆပ်ကော်မတီ (၁)ကို ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်ပါဝင်သည့် အဖွဲ့ဝင် (၁၅) ဦးဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံ အကြို ပြင်ဆင်ရေးဆပ် ကော်မတီ (၂)ကို ဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်းပါဝင်သည့် အဖွဲ့ဝင် (၉) ဦးဖြင့်လည်းကောင်း

ကန့်သတ်

အသီးသီးဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဆပ်ကော်မတီ (၁)၏လုပ်ငန်း တာဝန်များမှာ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး တိုင်းရင်းသားအဖွဲ့ များဖြင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းရန် ဖြစ်ပြီး ဆပ်ကော်မတီ(၁)၏ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို အထူးအရေးပေးတင်ပြလိုပါတယ်။

ဆပ်ကော်မတီ (၂)၏လုပ်ငန်းတာဝန်များမှာ-

- (က) NCA စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်လက်ညှိနှိုင်း အဖြေရှာရန် လိုအပ်သည့် နေရာများသို့ သွားရောက်တွေ့ဆုံရန်။
- (ခ) ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမှုအပေါ်မူတည်၍ NCA စာချုပ် ကို လက်မှတ်ရေးထိုးကာ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်း ရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံတွင် ပါဝင်နိုင်ရေး အဖြေရှာဆောင်ရွက်ရန်။
- (ဂ) လိုအပ်ပါက NCA စာချုပ်တွင် လက်မှတ်ရေးထိုး နိုင်သေးသော အဖွဲ့အစည်းများ ညီလာခံ တက်ရောက်နိုင်ရေးအတွက် လမ်းညွှန်ချက်နှင့် အညီဆောင်ရွက်ရန်။
- (ဃ) ဆပ်ကော်မတီများ၏ လုပ်ဆောင်ချက်များကို ကော်မတီ အစည်းအဝေးများတွင် တင်ပြ၍ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်ရယူရန်။
- (င) NCA စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသည့် အဖွဲ့အစည်းများ၏ လိုအပ်ချက်များ၊ အဆိုပြုချက် များ၊ ဆွေးနွေးချက်များစသည်ဖြင့် ကော်မတီမှ အဆင့်ဆင့်တင်ပြ၍ နိုင်ငံတော် အစိုးရနှင့် တပ်မတော်တို့၏ လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်မှုအရ ဆက်လက်အကောင်အထည်ဖော်ရန်။
- (စ) NCA စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ရေးအတွက် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေး၍ ပြင်ဆင်ပေးရန်။
- (ဆ) NCA စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးရသေးသည့် အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးရန် လိုအပ်ပါက လမ်းညွှန်ချက်နှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ရန်။
- (ဇ) ဆပ်ကော်မတီအသုံးစရိတ်များအတွက် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံအကြိုပြင်ဆင်ရေးကော်မတီထံ တင်ပြတောင်းခံ၍ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ပွင့်လင်း မြင်သာမှုရှိစွာသုံးစွဲရန်။
- (ဈ) လိုအပ်ချက်အပေါ်မူတည်၍ဆပ်ကော်မတီများ အား ကူညီရန်၊ ကော်မတီရုံးအဖွဲ့ကို ဝန်ထမ်း အင်အားတောင်းခံ၍လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် တို့ဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်သည့် အစိုးရကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်း ရေးညီလာခံ ၂၁ ရာစု ပင်လုံညီလာခံကျင်းပရေးအတွက် ဆွေးနွေးကြသည့်အခါတွင် အောက်ပါ အစီအစဉ် များကိုလည်းချမှတ်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါတယ်-

- (က) ညီလာခံကျင်းပမည့်အချိန်ဇယား၊
- (ခ) NCA မထိုးရသေးသည့် EAOs တို့ပါဝင်ရေး၊
- (ဂ) ပင်လုံဆိုင်ရာဖွင့်ဆိုချက်များ (ပင်လုံစာချုပ်၊ ပင်လုံ ကတိကဝတ်၊ ပင်လုံစိတ်ဓါတ်)၊
- (ဃ) NCA အပါအဝင် သဘောတူညီချက် အကောင် အထည်ဖော်ရေးကိစ္စရပ်များ၊
- (င) ပြန်လည်နေရာချထားရေး၊ ပြန်လည်ထူထောင်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပြည်တွင်းပြည်ပ ထောက်ပံ့ကူညီမှုများ၊
- (စ) CSO Forum နှင့် နိုင်ငံရေးပါတီများပါဝင်ခွင့်၊
- (ဆ) JICM, JMC, UPDJCနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များ တို့ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JICM-S အား ၉-၁-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် အဖွဲ့ဝင် (၁၄) ဦးဖြင့် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး၊ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ အတွင်းရေးမှူးတို့အပြင် အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ် ပြည်နယ်

ရဲတပ်ဖွဲ့များ အား အဖွဲ့ဝင်အဖြစ် ထည့်သွင်းဖွဲ့စည်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ JMC-S ၏ အစည်းအဝေးကို ဖွဲ့စည်းသည့် အချိန်မှစ၍ ယနေ့အထိ ၃ ကြိမ်တိတိ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အငြင်းပွားမှုများကို အောင်မြင်စွာ ဖြေရှင်းပေးနိုင်ခဲ့ ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းဖြစ်ပွားနေသော ပဋိပက္ခများနှင့်ပတ်သက်၍ ကူညီထောက်ပံ့မှုများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပါတယ်-

- (က) ယခင်အစိုးရလက်ထက်တွင် ၄-၃-၂၀၁၆ ရက်နေ့က မူဆယ်ခရိုင်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ ဟိုပန် ကျေးရွာ အနီး TNLA နှင့် RCSS ထိတွေ့မှုကြောင့် တိုက်ပွဲ ရှောင်ပြည်သူ ၂၇၉ ဦးအတွက် ငွေသား ၁၀၆၉၄၀၀ ကျပ်ကိုလည်းကောင်း၊ ၄-၃-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှ ၁၄-၃-၂၀၁၆ ရက်နေ့ အတွင်း ကျောက်မဲခရိုင်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်ရှိ တိုက်ပွဲရှောင် ပြည်သူများ အတွက် ဆန်၊ ဆီ၊ ဆားနှင့် ပဲတို့ ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ရာ ငွေသားတန်ဖိုး ၁၁၄၈၈၂၅၀ ကျပ်ကို လည်းကောင်း၊ ၁၆-၃-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှာ ကျောက်မဲခရိုင်၊ ကျောက်မဲ မြို့နယ်၊ တော့ဆန်းကျေးရွာအုပ်စုတွင် တိုက်ပွဲကြောင့် သေဆုံးခဲ့သူ(၁၁)ဦးအတွက် တစ်ဦးလျှင် ငွေကျပ်(၂) သိန်းနှုန်းဖြင့် လည်းကောင်း၊ ဒဏ်ရရှိ သူများ (၁၅) ဦးအတွက် တစ်ဦးလျှင် (၅) သောင်း နှုန်းဖြင့်လည်း ကောင်း၊ စုစုပေါင်း ငွေကျပ် (၂၉၅၀၀၀၀)ကျပ်ကိုလည်းကောင်း အသီးသီး ထောက်ပံ့ပေးခဲ့ရာ စုစုပေါင်း တိုက်ပွဲရှောင် ဦးရေ (၂၇၉)ဦး၊ သေဆုံးသူ (၁၁) ဦးနှင့် ဒဏ်ရရှိသူ(၁၅) ဦးတို့အတွက် စုစုပေါင်း (၁၅၅၀၇၆၅၀) ကျပ်အား ထောက်ပံ့ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။
- (ခ) ယခုအစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် ၆-၅-၂၀၁၆ ရက်နေ့ မှ ၉-၅-၂၀၁၆ ရက်နေ့အတွင်း ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းခရီးစဉ်၌ ကျောက်မဲခရိုင်အတွင်းရှိ စစ်ဘေးရှောင် ပြည်သူ များအတွက် ငွေကျပ် (၇၀၀၀၀၀၀/-)ကို လည်းကောင်း ထောက်ပံ့ ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးတကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ နမ့်ခမ်းမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၂)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးမောင် ပေးပို့ထား သော အရေးကြီးအဆို နှင့်ပတ်သက်၍ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ အချင်းချင်း ဖြစ်ပွားသော တိုက်ပွဲများမှ အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ အတိဒုက္ခရောက်ရခြင်း၊ ဘဝလုံခြုံမှုမရှိခြင်းဆိုသည့် အချက်များအတွက် ဒုတိယအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ပထမပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင်လည်း ဆွေးနွေးခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ RCSS/ SSA အဖွဲ့များ၏ နယ်မြေ ကျော်လွန်မှုများကိုလည်း JMC-S အစည်းအဝေး ၃ ကြိမ်စလုံးတွင် ကန့်ကွက်သတိပေးထားရှိပြီး TNLA အဖွဲ့များကို ပဋိပက္ခဖြစ်နိုင်သော ဒေသများတွင်မရှိစေရေး အတွက် တပ်မတော်စစ်ကြောင်းများဖြင့် နယ်မြေရှင်းလင်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်မှာလည်း ယနေ့ထိပင်ဖြစ်ပါတယ်။ မြို့တွင်း များ၌ အဖျက် အမှောင့်လုပ်ငန်းများနှင့် တိုင်းရင်းသားအချင်းချင်း သွေးကွဲစေမည့် ဝါဒဖြန့်မှုများကို ကာကွယ်တားဆီးရန် အတွက် တပ်မတော်၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် ပူးပေါင်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိအောင် အစဉ်တစိုက် ကြပ်ကြပ် မတ်မတ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ပါတယ်။ NCA စာချုပ်တွင် လက်မှတ်မရေးထိုးရသေးသော တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များအတွက် အမြဲတမ်းလမ်းဖွင့်ထားပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေး ပန်းပွင့်သည် တိုးခဲ့၍ တံခါးနှင့် ခက်ခက်ခဲခဲဆွတ်ခါးရန် မလိုဘဲ ၎င်းတို့၏ လက်တကမ်းတွင်သာ အဆင်သင့်ရှိနေသည့် အတွက် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးယူရန် အမှန်တကယ်ဆန္ဒရှိရန်လိုပါတယ်။ တပ်မတော်သည် ဒို့တာဝန် အရေးသုံးပါး ဖြစ်သော ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေး၊ အချုပ်အခြာအာဏာတည်တံ့ ခိုင်မြဲရေးတို့အတွက် အစဉ်ဦးထိပ်ထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိသောကြောင့် တိုင်းရင်းသားစည်းလုံး ညီညွတ်မှု

မပြုကွဲရေးအတွက် အမျိုးသားတာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် တစိုက်မတ်မတ် မမှိတ်မသုန် ဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိအစိုးရ ဆောင်ရွက်နေသော ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအပေါ် မီးရထားတစ်စီးဖြင့် ဥပမာပေး လိုပါတယ်။ ၎င်း ငြိမ်းချမ်းရေး ရထားကြီးပေါ်တွင် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးသော အဖွဲ့များလိုက်ပါနိုင်သကဲ့သို့ NCA လက်မှတ်မထိုးရသေးသော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများလည်း ရထားကြီး အပေါ်မှာ လိုက်ပါစီးနင်းလေ့လာနိုင်ပါတယ်။ ငြိမ်းချမ်းရေး ရထားကြီး၏ ဦးတည်ရာခိုင်မာမှုပန်းတိုင်သို့ သွားရောက်ရာ လမ်းကြောင်းတစ်လျှောက်တွင် ဖြတ်သန်းဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို ရထားပေါ်တွင် လိုက်ပါ လာသည့် အဖွဲ့အစည်းများ အားလုံး လေ့လာနိုင်ပါတယ်။ သဘောတူညီပါက ရှေ့ရောက်မည့် ဘူတာတွင် ခရီးဆုံးအထိလက်မှတ်ဝယ်ယူ၍ ငြိမ်းချမ်းရေး ခရီးပန်းတိုင် အဆုံးသို့ ဆက်လက်လိုက်ပါ စီးနင်းရန် လိုပါတယ်။ သဘောမတူသည့်အဖွဲ့သည် ၎င်းဘူတာတွင် ဆင်း၍ နေခဲ့ရမည်ဖြစ်ပါတယ်။ ဆင်းနေခဲ့သော အဖွဲ့မှာ နောက်ဆုံးတွင် အထီးကျန်စွာရပ်တည်ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးမလိုလားသောအဖွဲ့အစည်း အဖြစ် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများအားလုံးမှ ဝိုင်းဝန်းသတ်မှတ် ကြမည်မှာ မလွဲဧကန်ဖြစ်ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ နိုင်ငံတော်တစ်ခု တည်ဆောက်ရာမှာ State Building ပဲတည်ဆောက်တည်ဆောက် National Building ပဲတည်ဆောက်တည်ဆောက် အချိုးညီစွာ တည်ဆောက်ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံမှာ ထူးခြားတာ ကတော့ Peace Building ပါတည်ဆောက် နေရတာပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒီမိုကရေစီလမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းရာတွင် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူလူထု အစိုးရ တပ်မတော်၊ လွှတ်တော်အဆင့်ဆင့်စသည့် အဖွဲ့အစည်းကြီးများအားလုံး တစ်စိတ်တည်း တစ်ဝမ်းတည်း ညီညွတ်ရန် အထူးလိုအပ်ပါတယ်။ အဆိုပါအဖွဲ့များအနက်မှ တစ်ဖွဲ့က ရန်သူဟုမြင်နေသောအဖွဲ့အစည်းအား အခြားအဖွဲ့များမှ မိတ်ဆွေဟု မြင်နေလျှင်လည်းကောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ပင် တစ်ဖွဲ့မှ မိတ်ဆွေဟုမြင်နေသော အဖွဲ့အစည်းအား အခြားအဖွဲ့မှ ရန်သူဟု မြင်နေလျှင်လည်းကောင်း ညီညွတ်မှုမရှိသဖြင့် တိုင်းပြည်အား တည်ဆောက်ရန် အခက်အခဲများရှိလာနိုင်ပါတယ်။ နိုင်ငံတော်၏ ပြည်တွင်းရန်နှင့် ပြည်ပရန်ကို စုပေါင်း ကာကွယ်နိုင်ရန်အတွက် တစ်စိတ်တည်း တစ်သဘောတည်းဖြစ်ရန် အထူးလိုအပ်လာ ပါတယ်။ သို့မှသာ နိုင်ငံတော်တည်ဆောက်ရာ၌လည်းကောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်း စဉ်များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင်လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုများ၏ ဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရာတွင် လည်းကောင်း အောင်မြင်စွာ ညီညွတ်စွာ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ပါတယ်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းဖြစ်ပွား နေသော ပဋိပက္ခများအား အမြန်ဆုံး ငြိမ်းချမ်းပြေလည်စေသည့် ဆန္ဒအပြည့်အဝရှိပါတယ်။ သို့ဖြစ်၍ ပြည်ထောင်စုအစိုးရ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များတွင် ပြည်နယ်အနေဖြင့် တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ အပြည့်အဝ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း မူလအခြေအနေရောက်ရှိ တည်ငြိမ်နိုင်ရေး အတွက် ပြည်ထောင်စုအဆင့်မှ ဆောင်ရွက်နေသည့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ပြည့်ဝစွာပူးပေါင်း ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရေးအတွက် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ တပ်မတော်၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအားလုံး အတူတကွ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြပါရန် တိုက်တွန်းအပ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ၃ ဦးဖြစ်သော ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ သီပေါမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေး နှင့် နမ့်ခမ်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးအေးမောင်တို့ တင်သွင်းသည့် အဆိုများကိုကြည့်ခြင်းအားဖြင့် တာဝန်ကျေရုံ၊ အလုပ်ဖြစ်ရုံ၊ အဆိုတစ်ခုအနေဖြင့်သာ တင်သွင်း ခြင်းမဟုတ်ဘဲ

၎င်းတို့ကိုယ်တိုင်ခံစားချက်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူ လူထုများအတွက် ကိုယ်စားတင်ပြထားကြောင်း ယုံကြည် ပါတယ်။ အဆို ၃ ခုလုံးနှင့်ပတ်သက်၍ အနှစ်ချုပ်သည် တိုက်ပွဲများ ရပ်တန့်၍ ပဋိပက္ခများမဖြစ်ပွား စေရန်အတွက် ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဦးတည်သည့်အဆိုများဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း တွေ့ရှိရပါတယ်။

ကျွန်တော်ဖြေကြားသည့်အကြောင်းအရာများမှာလည်း ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့်အဆိုအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၏ သဘောထား၊ တပ်မတော်၏သဘောထားနှင့် ၂၁ ရာစု ပင်လုံ ညီလာခံ အကြံဆောင်ရွက် နေသည့် အခြေအနေများကိုခြုံငုံသုံးသပ် တင်ပြခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒေါ်နန်းစမ်းစမ်းအေး၏ အဆိုအတွက်မူ NCA စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုးထားပြီး အဖွဲ့များ၏ ငြိမ်းချမ်းရေး တိုးတက်မှု အခြေအနေ၊ ရှေ့ဆက်ဆောင်ရွက် ရမည့် အခြေအနေများနှင့် ရလဒ်များကို တင်ပြဆွေးနွေးခဲ့ပါတယ်။ ဦးအေးမောင်၏ အဆိုနှင့်ပတ်သက်၍ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားနေသောနယ်မြေတွင် JMC-S အဖွဲ့၏ဆောင်ရွက်ချက်များ၊ တပ်မတော် နယ်မြေရှင်းလင်းမှု ဆောင်ရွက်ချက်များနှင့် ဒို့တာဝန်အရေးသုံးပါးကို အမျိုးသားရေး တာဝန်တစ်ရပ်အဖြစ် စောင့်ထိန်း၍ ဆောင်ရွက် မှုများ တင်ပြခဲ့ပြီးဖြစ်ပါသဖြင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များဖြစ်သော ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်နှင့် ဦးအေးမောင်တို့၏ အရေးကြီးအဆိုများကို ကြယ်ပွင့်ပြမေးခွန်းအဖြစ် ပြောင်းလဲပေးနိုင်ပါရန် အကြံပြု တင်ပြအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစွာကျောက်မဲမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့်အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဒီအဆိုကို မေးခွန်းအဖြစ် ပြောင်းလဲ သင့်ကြောင်း ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးက ဆွေးနွေးသွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် အဆို တင်သွင်းသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အနေဖြင့် ၎င်းအဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ၁၂၅၊ နည်းဥပဒေခွဲ (စ)နှင့် (ဆ)အရ နောက်တစ်ကြိမ်ပြန်လည်ဆွေးနွေး နိုင်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၂)။

လေးစားရပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီး နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်အားလုံး၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးရှင်လန်းချမ်းမြေ့ ကြပါစေလို့ ပဏာမ ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ သက်ဆိုင်ရာအစိုးရအဖွဲ့ဝင်မှ ရှင်းပြ သွားတာကို အထူးပဲကျေးဇူးတင်ရှိပါတယ်။ သို့ပေမယ့်လည်း ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)ပြည်သူများ စစ်ပွဲကြောင့် ခံစားနေရတာ တွေကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများကို ပိုမိုသိစေချင်ပါတယ်။ အစိုးရအနေဖြင့် လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများကို ဒီထက်ပိုပြီး ဆောင်ရွက်နိုင်မည်လို့ ကျွန်တော်ယုံကြည်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်တော့် အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ၂၁ ရာစုပင်လုံညီလာခံမကျင်းပနိုင် သေးသော ယခုလိုကြားကာလတွင် ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း)တွင်ရှိသည့် နေ့စဉ်နေ့တိုင်း ပြည်သူများခံစားနေရသောစစ်ပွဲကြောင့် အတိဒုက္ခ ကိစ္စအဝဝကို အစိုးရမှဆောင်ရွက်တာတွေလည်း ရှင်းလင်းချက်အရ သိရှိရပါတယ်။ ဒီထက်ပိုပြီး လက်တွေ့ ကျကျဆောင်ရွက်ဖို့ကိုလည်းတိုက်တွန်းချင်ပါတယ်။ အဆိုနှင့်ပတ်သက်ပြီး လွှတ်တော်မှ မှတ်တမ်းတင် ပေးနိုင်ရန် တောင်းခံအပ်ပါတယ် ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ အဆိုတင်သွင်းသည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်က ၎င်း၏ အဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ပေးဖို့အတွက် ထပ်ဆင့်ပြီး အဆိုပြုသွားပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဒီအဆိုနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်က မှတ်တမ်း တင်ရန် သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးပါသည်။)

လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူသည့် အတွက် ဦးစိုင်းထွန်းဉာဏ် တင်သွင်းသည့် အဆိုကို လွှတ်တော်က မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။